
PROTOKÓŁ Nr 12/2019

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy

odbytego w dniu 28 października 2019 r.
w sal i  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto godz.  15 0 0  -  zakończono godz.  17 1 0 .
Przewodniczyła:  Pani Ewa Bawolska  – Przewodnicząca Komisji ,   Skarg  
Wniosków i  Petycj i
Obecni:  14 Radnych,  członkowie Komisji  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radna Ewa Ziejewska.
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Adam Szczepkowski -  Wójt Gminy
   2.  Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  –  pani  Ewa
Bawolska  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisji .  Stwierdziła  prawomocność
obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  proszę  o  dodanie  do  porządku  obrad
projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych  obiektów  i
urządzeń użyteczności  publicznej  na  terenie  Gminy  Grunwald.  W  poprzednim
tygodniu  nastąpi ła  zmiana  harmonogramu  alokacji  środków  z  RPO  i  konkurs,
który  nie  miał  się  odbyć,  będzie.  zaplanowane  są  środki  w  urzędzie
marszałkowskim  na  działania  2/2  jest  to  rozwój  kompetencj i  kluczowych
uczniów. W związku z tym będzie  możliwość złożenia wniosku przez  naszą  gminę
na  działanie  edukacyjne  w  szkołach  podstawowych.  Szczegółów  na  ten  czas  nie
znam bo dokumentacj i  konkursowej  nie  ma,  planowany jest  w grudniu więc wtedy
zasady  będą  znane.  Zapoznałem  się  z  poprzednim  konkursem  i  on  będzie  na
podobnych  zasadach  a  więc  to  wkład  własny  będzie  ok  15  %  a  85%  będzie
sfinal izowana  przez  Europejski  Fundusz  Społeczny.  Aby  nie  obciążać  budżetu
gminy  proponuję  aby  wkład  był  między  innymi  w  formie  rzeczowej,  czyli  w
sposób  wynajęcia  sali .  Wycenimy  jaka  to  jest  kwota  pomnożymy  przez  i lość
godzin i  suma będzie określona kwotą w projekcie.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kto  z  państwa  jest  za
wprowadzeniem  zaproponowanego  projektu  uchwały   w  sprawie  zasad  i  trybu
korzystania z  gminnych obiektów i urządzeń użyteczności  publicznej  na
terenie Gminy Grunwald.
Radni  jednogłośnie wprowadzi projekt uchwały do porządku obrad.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  na  sali  są  mieszkańcy  wsi
Stębark,  którzy  mają  przygotowane  wystąpienie.  Proszę  aby  wprowadzić  do
porządku  obrad  jako  punkt  4,  po  przyjęciu  protokołów  z  poprzednich  komisj i
Rady Gminy. Czy wyrażacie  panstwo zgodę?
Radni  jednogłośnie  wprowadzili  jako  punkt  4  wystąpienie  Sołtysa  i  Rady
Sołeckiej  wsi Stębark.
Innych  uwag nie zgłoszono.
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Porządek  obrad  Komisji  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego
wyszczególnienia:
1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji ;
4.  Wystąpienie  Soł tysa i  Rady Sołeckiej  wsi Stębark.
5.  Ocena pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych oraz real izacji  zadań 
inwestycyjnych zaplanowanych na 2019 rok.
6.  Sprawozdanie i  ocena wydatków na promocję gminy w 2019r.
7.Zapoznanie się z wnioskami złożonymi do projektu budżetu gminy na 2020 rok,
w tym inwestycji  dotyczących oświaty,  kultury,  sportu i  turystyki.
8.  Informacja z wydatków wykonanych do dnia 15.10.2019 r.  w poszczególnych 
sołectwach z przyznanych na 2019 rok środków w ramach Funduszu sołeckiego.
7.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
      a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 

lata  2019 – 2032;
      b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2019 rok;
      c)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po     

umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat ;
   d)  w sprawie określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości ;

   e)  w sprawie podatku od środków transportu;

       f)  w sprawie zasad i  trybu korzystania z  gminnych obiektów i urządzeń   
użyteczności publicznej na terenie  Gminy Grunwald .

8.  Wolne wnioski i  zapytania.
9.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  – kolejnym  punktem  jest
przyjęcie  protokołu z dziesiątego posiedzenia komisji .
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Protokół  z  dziesiątego  wspólnego  posiedzenia  komisji  został  przyjęty
jednogłośnie bez odczytywania.
Ad pkt 4.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt,  zgodnie  ze
zmianami udzielam głosu mieszkańcom wsi Stębark.  
Rada sołecka wsi  Stębark- pani  Halina Sadowska-  w obecności  komisji  chcemy
złożyć  skargę  na  Wójta  Gminy  Grunwald.  Skarga  dotyczy  realizacji  wniosku  z
funduszu  sołeckiego  zmiana  dotyczy  15 500 zł .  W dniu  8  maja  2019 r.  odbyło  się
zebranie  wiejskie  dotyczące  podziału  funduszu  sołeckiego.  Jednym  z  wniosków
był  montaż  lamp  oświet leniowych  na  istniejących  słupach  energii  elektrycznej
wzdłuż  drogi  gminnej  w  kierunku  kolonii .  Mieszka  tam  10  rodzin  z  dziećmi,
głosujących  było  26,  za  oświetleniem było  16  osób.   Wniosek  wraz  z  protokołem
został  złożony  w  Urzędzie  Gminy  Grunwald  w  pierwszych  dniach  czerwca.  W
dniu  14  czerwca  2019  do  wójta  wpłynęła  skarga  ośmiu  mieszkańców  Stębarka
dotycząca  złożonego  protokołu.  Następnego  dnia  wszystkie  wcześniej  wydane
zalecenia dotyczące real izacji  montażu lamp oświetleniowych zostały wstrzymane
.W dniu 27 czerwca 2019 r.  wpłynęło do pani  Sołtys Bernadetty Stańczak pismo o
przeprowadzeniu powtórnego zebrania.  Na drugim zebraniu w dniu 3 l ipca 2019 r.
odbyło  się  ponowne  głosowanie,  głosujących  60  osób,  za  oświet leniem  drogi
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gminnej  35  osób,  a  przeciw  16.  W dniu  27  sierpnia  2019  r.  złożyliśmy  do  wójta
zapytanie  na  jakim etapie  real izacji  jest  wniosek z  dnia  3  l ipca  2019 r.  dotyczący
oświetlenia.  W piśmie  z  9 września  2019 Wójt  gminy poinformował  nas  o  tym,  że
przegłosowana  przez  zebranie  wiejskie  inwestycja  będzie  real izowana  po
przygotowaniu  niezbędnej  dokumentacji  i  że  taka   została  zlecona.  Na  początku
października  rada  Radna  z  Stębarka  pani  Ewa  Bawolska  zwróci ła  się  do  wójta  o
udostępnienie  dokumentacj i  ws.  działań  dotyczących  naszego  oświet lenia.  Nie
otrzymała  żadnej  odpowiedzi.  Po  dwóch  tygodniach  po  ponownej  prośbie  o
udostępnienie ww. dokumentacj i  do dziś  nie otrzymała żadnej  informacji .
Do  dziś  to  jest  do  28  października  żadne  prace  związane  z  ww  wnioskiem  nie
zostały  przez  wójta  podjęte.  Wszystko  wskazuje  na  to,  że  Wójt  po  prostu  kłamie
celowo  przedłużając  real izacje  inwestycj i ,  tak  aby  w  roku  bieżącym  jej  nie
wykonać a  co za  tym idzie  wieś  Stębark    z  końcem roku straci  środki  z  funduszu
sołeckiego. 
Rozumiemy  ciężką  sytuację  f inansową  naszej  gminy.  Mam  pytanie,  czy  tylko
sołectwo  Stębark  ma  ratować  fundusze  gminy?  Uważamy,  że  jest  krzywdzące  dla
naszej wsi i  prosimy żeby wójt  określi ł  s ię w tej  sprawie.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  przekazuję  skargę  do
Przewodniczącej Rady Gminy.   

Ad pkt 5.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  ocena
pozyskiwania  środków  ze  źródeł  zewnętrznych  oraz  realizacj i  zadań
inwestycyjnych  zaplanowanych  na  2019  rok.  Proszę  o  przedstawienie  pana
sekretarza.  
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  jeden  z  programów  to  oczyszczanie
kraju  z  azbestu  2019/2032  roku,  w  tej  chwil i  jest  podpisana  umowa  na  wartość
17  400  zł  wkład  własny  gminy  jest  zerowy,  całość  jest  dofinansowana  z  budżetu
państwa.  Kolejny  projekt  przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Gierzwałd
873  552,  82zł  wartość  dofinansowania   431 454,00  w artość  wkładu  własnego  442
098,82 zł  umowa jest  podpisana  w marcu.  Następny projekt  wdrożenia  cyfrowego
systemu  obsługi  sieci  wodociągowej  w  gminie  Grunwald  umowa  została
podpisana  30  września  wartość  projektu  2  019  106  zł  wartość  dofinansowania  1
637  912   zł  wkład  własny  381  194zł.  Ten  projekt  ma  na  celu  obsługę  sieci
poprzez  wymianę  istniejących  liczników  na  nowe  i  generalnie  idea  tego  projektu
jest  aby  osoba,  która  dokonuje  odczytu  będzie   poprzez  komórkę,  terminal,
urządzenia  które  będę  miały  łączność,  wykluczy  to  możliwość  jakiejkolwiek
manipulacji .  Następny  projekt  nowoczesne  usługi  cyfrowe  dla  mieszkańców
gminy Grunwald wartość projektu 1 730 730 zł  wartość dofinansowania 1 454 154
zł.   
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  mam  wniosek  w  kwestii  formalnej.  Realizujemy
punkt   ocena  pozyskiwania  środków ze  źródeł  zewnętrznych  oraz  real izacji  zadań
inwestycyjnych  zaplanowanych  na  2019  rok,  czy  te  zadania  o  których  pan  mówi
będą realizowane w 2019 roku?
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  nie one się rozpoczynają w 2019 roku.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  rozpoczynają  w  2019  roku  a  zreal izowane  będą
kiedy?
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  zreal izowany  będzie  azbest,  i  jeszcze
jeden  do  którego  nie  doszedłem jest  to  program aktywna  tablica  wartość  projektu
56  tys  dotyczy  szkół  w  Szczepankowie,  Frygnowie,  Mielnie  i  Gierzwałdzie
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większości  już  zostały  zakupione  i  zostanie  nam  jedynie  rozl iczenie.  Jeszcze
jeden   z  rządowego  programu  74  tys  dofinansowanie  zakupu  środków  do  szkoły
podstawowej w Gierzwałdzie,  obecnie trwają zakupy do sal .  Pozostałe projekty są
rozłożone  na  kilka  lat .  Jeszcze  jeden  akademia  kompetencji  cyfrowej  dla
mieszkańców gminy Grunwald  wartość  projektu  84  tys  dofinansowanie  w całości,
wkładu  własnego  nie  ma.  Jest  to  program  dedykowany  powyżej  25  roku  życia  i
dotyczy  głównie  szkoleń  z  zakresu  przestrzeni  komputerowej.  Trudno  oddzielić
kreską co się kończy a  co się zaczyna w 2019 roku. 
Radny– pan Ryszard Bala-  mamy inwestycje  zaplanowane,  zadania inwestycyjne
zaplanowane  na  ten  rok.  Proponuje  abyśmy  o  tym  mówili  a  nie  opowiadal i  o
sprawach, które będą lub nie będą,  szkoda na to  czasu.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   co  było  zaplanowane  do  zakończenia  w
roku i  co udało się  zakończyć.  
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  punkt  dotyczy  oceny
pozyskiwania  ze  źródeł  zewnętrznych  dlatego  przedstawione  zagadnienia  wpisują
się  w  dzisiejszą  tematykę  tego  punktu.  Czy  byłaby  możliwość  przekazania  nam
zestawienia  wszystkich  umów,  które  zostały  podpisane  i  są  w  trakcie  realizacj i .
Przychylam  się  też  do  słów  pana  Bali ,  o  zadania  inwestycyjne  zaplanowane  na
2019  rok  czy  mamy  przewidziane  podsumowanie  co  w  tym  roku  udało  się
zrealizować.
Skarbnik Gminy- pani  Urszula  Borkowska-  było  to  robione  na koniec  czerwca.
Teraz nie  było takiego wniosku, na jutro może być.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  a  czy  z  upływem  miesiąca  coś  się  zmieniło  w
zestawieniach zrealizowanych?
Skarbnik Gminy- pani Urszula Borkowska- trudno mi powiedzieć,  może doszło.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  mam pytanie  dotyczące  boiska  w  Stębarku,
czy coś się ruszyło?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  zgoda  na  przesunięcie  terminu
realizacji  do 30 czerwca 2020 r.
Radna- pani Małgorzata Kamińska- przetarg był  rozpisywany czy jeszcze nie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tak  był,  będziemy  do  drugiego
przystępować.
Innych uwag radni nie  zgłosil i .  

Ad pkt 6.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska-  przechodzimy  do  kolejnego
punktu,  sprawozdanie  i  ocena  wydatków  na  promocję  gminy  w  2019r.  Proszę  o
przedstawienie informacji  panią skarbnik.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  przygotowałam  analizę,  którą
otrzymaliście.  Została  przedstawiona  w  formie  tabeli ,  jest  to  czytelne,  nie  wiem
czy  mam  po  kolei  czytać.  Jest  to  czytelnie  wymienione  więc  proszę  zadawać
pytania.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  pytanie  dotyczące  promocji  gminy  Grunwald  na
portalach   DlaWas.info 2019 kto tą  promocję robi? Powtarza się w kwietniu ,  maj
i  co miesiąc 800 zł  a nie  spotkałem się z taką promocją.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jest  to  f irma  z  Nowego  Miasta
Lubawskiego,  która  zamieszcza  nasze  materiały  takie  jak  sprzedaż  działek.  Są  to
portale info DlaWas.info Ostróda,  Działdowo, Brodnica.  
Radny– pan Ryszard Bala-  na czym ta promocja polega.  
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  zamieszczaniu  różnego  rodzaju
materiałów na portalach społecznościowych,  naszych informacji .
Radny– pan Ryszard Bala-  gdzie to można sprawdzić.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  tak jak nazwa wskazuje DlaWas.info.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  na  szczeblu  rządowym też  była  promocja  za  miliony
na  portalach  zagranicznych,  a  potem  okazało  się,  że  wchodziło  tam  kilkanaście
osób.  Wydaje  mi  się,  że  warto  się  przyjrzeć  w  jaki  sposób  gmina  jest  promowana
za  kilka  tys.  zł  i  co  z  tego  wynika.  Rozumiem,  że  25  tys  zł  zostało  wydane  do tej
pory?
Skarbnik Gminy- pani Urszula Borkowska- tak.  To są kwoty zapłacone.
Innych uwag radni nie  zgłosil i .  

Ad pkt 6.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska-  przechodzimy  do  kolejnego
punktu,  zapoznanie  się  z  wnioskami  złożonymi  do  projektu  budżetu  gminy  na
2020  rok,  w  tym  inwestycji  dotyczących  oświaty,  kultury,  sportu  i  turystki.
Proszę o przedstawienie informacji  panią skarbnik.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  zostały  państwu  teraz  dostarczone
materiały,  zestawienia  tych  wniosków.  Wnioski  te  składane  były  zgodnie  z
terminami  i  jednoznacznie  ocenić  można  czy  dotyczą  one  sportu  czy  innych
działów.  We  wnioskach  zdarzały  się  różne  kategorie,  np.  pobudowanie  placu
zabaw  w  miejscowości  Dylewko  złożony  przez  radną  Ziejewską  to  sport  czy
rekreacja,  ale  budowa  chodników  to  poprawa  infrastruktury.  Nie  mamy  takiego
zestawienia,  że  sport  czy  rekreacja,  są  zestawienia  wszystkich  wniosków,  które
zostały  złożone.  Jest  też  wniosek  GOPS  bo  składany  jest  wniosek  na  podstawie
danych z urzędu wojewódzkiego,  który  wpłynął  21 października i  nie  sposób było
aby GOPS złożył  do  15 października  skoro  nie  było  danych.  Wniosek ten  dotyczy
pomocy  z  obsługą  przeznaczenie  środków  zgodnie  z  przeznaczeniem  i
wytycznymi  jakie  otrzymali  z  urzędu  wojewódzkiego.  Inne  wnioski  możemy
omawiać  po  kolei ,  są  wszystkie  wnioski,  jeśl i  chcecie  konkretnie  to  szkoły  to  też
kultura.  GOPS  złożył  wniosek  na  zaprojektowanie  całości  dofinansowania,  tak
jak co roku. Poza tym składane były różne wnioski  zgodnie z  oczekiwaniami.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  P onieważ
materiał  został  dostarczony  przed  chwilą,  to  nie  ma  sensu  omawiać  go,  nie
jesteśmy  przygotowani.  To  jest  po  raz  kolejny  taka  sytuacja,  że  jesteśmy
zaskoczeni  mater iałami  nad  którymi  mamy  dyskutować.  Jestem  zdania  aby  to
odłożyć.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki-   odłóżmy,  jak  będziemy  omawiali  budżet  to
wrócimy. 
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  to  są  propozycje  złożone,  można
powiedzieć  pobożne  życzenia.  Najpierw  musimy  zaplanować  wydatki  sztywne,
wynagrodzenia,  obsługa,  opłaty  takie  które  są  wymagane.  A  potem  możemy
dyskutować  co  realizujemy  a  co  nie.  Na  pewno  wszystkie  życzenia  nie  będą
spełnione  to  jest  nie  realne,  budżet  jest  zbyt  mały  aby  wszystkie  wnioski
zrealizować.  Trzeba z  wójtem ustalić  co jest  bardziej  potrzebne i  konieczne,  jakie
wydatki  inwestycyjne  musimy wykonać jak  np.  boisko w Stębarku  aby nie  stracić
dofinansowania.  Taka  jest  kolejność,  nie  ma  sensu  teraz  tego  omawiać  bo  okaże
się,  że nie  ma pieniędzy.  
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Radny–  pan  Ryszard  Bala-  pani  skarbnik  ma  rację,  nie  ma  sensu  teraz  tego
omawiać.  Najpierw  trzeba  umieścić  sztywne  wydatki  a  potem  zastanowić  się  nad
wnioskami.  
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  mam  uwagę  w  pozycj i  3  i  4
stowarzyszenia  jest  wpisana  działalność  statutowa.  Chciałabym  zauważyć
działalność  statutowa  nie  powinniśmy  go  rozpatrywać,  wniosek  powinien
dotyczyć  konkretnego  działania  publicznego.  Jeżeli  w  tych  wnioskach  nie  jest
opisane  na  jakie  działania  te  stowarzyszenia  chciałaby  uzyskać,  to  warto  napisać
do  nich  aby  to  uszczegółowil i .  To  nie  jest  zgodne,  działalność  statutowa  to  jest
we własnym zakresie,  gmina dofinansuje działania wynikające ze statutu gminy.
Niech określą,  że to jest  np.  organizacja zawodów sportowych i  napisać kwotę.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  z  ustawy  o  działalności  organizacji  pożytku
publicznego  wynika,  że  do  30  l is topada  powinniśmy  opracować  program na  2020
rok.  Przy  opracowaniu  tego  programu  powinny  być  wprowadzone  takie  zadania,
których gmina  sama nie  może poprowadzić,  a  mogą to  zrobić  organizacje  pożytku
publicznego.  Jeżel i  w tym programie  znajdą  się  zadania  to  w rezerwach celowych
można zadania umieścić  i  w konkursie wyłonić wykonawców. 

Ad pkt 7.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska-  kolejny  punkt,  informacja  z
wydatków  wykonanych  do  dnia  15.10.2019  r.  w  poszczególnych  sołectwach  z
przyznanych  na  2019  rok  środków  w  ramach  Funduszu  sołeckiego.  Proszę  pana
sekretarza o przedstawienie informacji .
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  w  pracy  jest  jeszcze  osoba,  która
przygotowywała te  zestawienie,  przedstawi szczegółowo.  
Inspektor-  pani  Kamila  Szewczak-  przy  gotowałam  szczegółowo  informację,  o
co konkretnie  są pytania.
Radny- pan Arkadiusz Królikowski -  czy są zapłacone,  czy nie?
Inspektor-  pani  Kamila  Szewczak-  takich  informacji  nie  posiadam,  trzeba  w
księgowości sprawdzić.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  to  jest  to  co  konkretnie  zostało  w
sołectwie? do dnia dzisiejszego wydane? 
Inspektor-  pani  Kamila  Szewczak-  to  jest  zestawienie  na  co  zostały  wystawione
faktury albo podpisana umowa.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  a  co  z  pozostałą  kwotą  z  funduszy
sołeckich,  jeżel i  nie  zostaną  wydane  do  końca  tego  roku  to  przepadną,  czy  jest
taka możliwość,  ze te fundusze będą do wykorzystania w przyszłym roku?
Inspektor- pani  Kamila Szewczak- nie,  przepadną.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska -  a  jeżel i  będzie  to  opóźnienie  nie   z  winy
rady sołeckiej ,  nie  z winy mieszkańców tylko bo nie ma pieniędzy na opłacenie.
Inspektor-  pani  Kamila  Szewczak-   ustawa  nie  przewiduje  takiej  sytuacj i ,
wygasa z końcem roku i  nie ma innych furtek,  żeby zrealizować fundusz.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  czyli  jeżel i  sołtysi  nie  wydrą  tych
pieniędzy to stracą?
Radna  -pani  Iwona  Stanka-  z  tego  co  wiem,  to  nie  ma  pieniędzy  żeby
realizować,  czy coś się  zmieniło?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  ma  pieniędzy,  gdyby  były
pieniądze  to  dawno  byśmy  ten  fundusz  zreal izowali ,  i  można  by  to  zrobić  w
pierwszym  półroczu  tego  roku.  To  nie  jest  problem  go  zrealizować  tylko  opłacić
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fakturę.  Mogę  dać  dyspozycję  dla  pracowników  i  szybko  zrealizujemy,  tylko  z
czego  zapłacimy.
Inspektor-  pani  Kamila  Szewczak-  a  jak  nie  zapłacimy  do  końca  roku  to  nie
dostaniemy zwrotu z urzędu marszałkowskiego. 
Radna -pani Iwona Stanka -  do końca roku nic  się nie  zmieni.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski  – też bym się nie  spodziewał.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  T ak  dla
państwa  wiedzy  jak  wygląda  stopień  real izacji  wydatków  z  funduszu  sołeckiego.
W  skrócie  przytoczę:    Łodwigowo  fundusz  23  tys  zł   zrealizowane  1  185zł,
Marcinkowo  fundusz  16  tys  zł  wykonano  9  tys  zł ,  Frygnowo  przyznany  fundusz
28  tys  zł  zreal izowano  16  tys  zł ,  Kiersztanowo  21  tys.  z ł .  wykonano  2,9  tys.  zł . ,
Kitnowo 22  tys.  zł .  wykonano  5  tys.  zł ,  Korsztyn  16  tys.  zł .  wykonano  7  tys.  zł . ,
Pacółtowo 27 tys.  wykonano 11  tys.  zł . ,  Mielno  37 tys.  zł .  wykonano  8,5  tys.  zł . ,
Dylewo  36  tys.  zł .wydano  13  tys.  zł . ,  Domkowo  22  tys.  zł .  zrealizowano  13  tys.
zł . ,  Glądy  15  tys.  zł .  wydano  969  zł . ,  Grunwald  32  tys.  zł .  wydano  4  tys  zł . ,
Gierzwałd  55  tys.  zł .  wydano  1246  zł . ,  Stębark  34  tys.  zł .  wydano  20  tys.  zł . ,
Zybułtowo 35 tys.  zł .  wydano 10 tys zł  Rychnowska Wola 15 tys.  zł  wydano 7 tys.
zł . ,  Zapieka 14,5 ty.s  z ł .  Wydano 913 zł .  
Łudzenie  mieszkańców,  że  mają  czym  dysponować  i  są  w  stanie  zabezpieczyć
swoje  potrzeby,  swoje  aspiracje,  czy  załatać  swoje  dziury  jest  z łudne.  Na  ten
temat  mieliśmy  ciągle  informację,  że  bedą  realizowane  i  wykonywane  a  nie
wykonanie  funduszu sołeckiego będzie  skutkowało  pewnymi decyzjami.  Obawiam
się  panie  wójcie,  ze  to  będą  opinie  bardzo  negatywne  na  temat  sposobu realizacji
funduszu.  Mieszkańcy  się  z  tego  ucieszyli  4  lata  temu,  kiedy  dostali  ten  fundusz
do  reki,  że  mogą  sami  zadecydować.  A  dziś  okazuje  się  ,  że  budzi  to
rozgoryczenie.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  dziękujemy  pani  Kamili  za
informację.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  trzeba  sobie  zdawać  sprawę,
bynajmniej  radni,  którzy  zasiadali  w  poprzednich  kadencjach,  kto  do  tego
dopuścił ,  że  dziś  jest  taka  sytuacja.  Oczekujecie,  że  fundusz  sołecki  będzie
realizowany  w 100% i  jeszcze  będziemy spłacać  zaległości  z  poprzednich  lat ,  nie
ma  takich  możliwości  f inansowych.  Trzeba  zdawać  sobie  sprawę,  co  do
niektórych  miejscowości  jeszcze  się  to  zmieni  np.  w  Łodwigowie  będzie
dowożone kruszywo a także to  co jest  przewidziane na drogę.
Radna -pani Iwona Stanka- ale  to będzie łatanie,  a nie  ciągłością robione?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  punktowo  a  potem  po  całości,  w
niektórych  miejscowościach  będą  siłownie  postawione,  dotarły  umowy.  W
Gierzwałdzie  droga jest  robiona,  nie  jest  tak,  że tylko 1200 zł .  jest  wykorzystany,
bo  prace  postępują.  Trzeba  sobie  zdawać  sprawę,  że  na  drogę  ten  fundusz  nie
wystarczy.  Funduszu  jest  55  tys  a  droga  kosztuje  58  tys  zł  netto,  do
Szczepankowa  droga  przy  blokach  też  zlecenie  poszło  na  zakup  materiału,  ale  za
te  środki  nie  zrobimy  drogi.  Jest  300  m  z  krawężnikami  to  trzeba  kilka  razy
więcej pieniędzy.  
Radna  -pani  Iwona  Stanka-  kilka  la t  temu  udało  nam  się  dość  dobrze  zrobić  i
dobrze służy. Starczyło i  jest  wszystko dobrze.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  z  punktu  widzenia  miejscowości  to
fundusz  był  wykorzystany,  ale  z  punktu  widzenia  urzędu  jest  nie  opłacony.  My
realizować  możemy,  tylko  wchodzimy  w  kolejne  zobowiązanie,  na  które  nie  ma
pokrycia.  
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Radna  -pani  Krystyna  Zwalińska-  ogrodzenie  do  placu  zabaw  w  Grunwaldzie,
miało być zakupione.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tak,  już  zal iczka  poszła  i  jest
zamówione.
Radna  -pani  Iwona  Stanka-   fundusze  na  następny  rok  też  będzie  taka
realizacja? 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  planować  musimy,  mamy  ponad  20
działek  do  sprzedaży,  gdyby  to  sprzedać,  można  by  terminowo  opłacić  fundusze.
Ale  nie  mamy  pewności  czy  sprzedamy,  nie  mamy  pewności  czy  podatki  nam
spłyną wszystkie,  czy  dłużnicy  nam spłacą  zaległości.  Jeżeli  będzie  decyzja  rady,
że realizujemy to będę real izował  ale wiem, że nie opłacimy.
Radny-  pan  Piotr  Szewczak-   taka  sugestia,  żeby  urząd  gminy  bardziej
ingerował  w  sołectwa  i  podpowiadał  na  co  wydać  pieniądze.  W  większości  to
pieniądze są wydawane na bzdury i  nie ma pieniędzy to  lepiej  konkretnie zrobić.  
Radna -pani Iwona Stanka- to mieszkańcy decydują.
Radny-  pan  Piotr  Szewczak -  ale  to  jest  budżet  gminy,  to  nie  są  od  wujka  z
ameryki przywiezione.
Radna -pani  Iwona  Stanka-  to  nie  są  bzdury,  jak  ktoś  nie  ma  nic,  to  jest  ważne.
Proszę tak nie mówić,  że to  są bzdury.  
Radny– pan Ryszard Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni Państwo.  Z mierzamy
w  jakimś  niebezpiecznym  kierunku,  żeby  urzędnicy  w  gminie   decydowali  za
mieszkańcy  na  co  w  danej  miejscowości  wydawać  fundusz  sołecki.  W związku  z
tym może taką  informację  trzeba  przekazać,  że  następny fundusz sołecki  ustalą  w
urzędzie,  zobaczymy  czy  mieszkańcy  się  będą  cieszyli ,  że  urzędnicy  będą
wiedziel i  lepiej .  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski -   to  nie  są  bzdury,  tylko  decyzje  zebrania
wiejskiego  czyli  większości,  jest  to  decyzja  suwerenna  tego  zebrania.  Nie  są  to
bzdury dla mieszkańców, którzy to przegłosowali .
Radny-  pan  Piotr  Szewczak -  ale  chodzi  o  to,  że  nie  mamy  pieniędzy.  Są
wymyślane  wiaty  i tp.  a  lepiej  by  było  wykorzystać  na  drogę  czy  chodnik.  Trzeba
podpowiedzieć,  aby real izować coś konkretniejszego, papier  wszystko przyjmie.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałabym  zauważyć,  że
sytuacja  f inansowa jaką  mieliśmy możliwość zauważyć na początku tego roku już
wskazywała  na  to,  że  będą  problemy  z  realizacją  tego  funduszu  sołeckiego  w
bieżącym  roku  i  w  przyszłym.  Mimo  tego  pan  wójt  powiedział ,  że  musielibyśmy
wstrzymać  wypłatę  funduszu  sołeckiego  aby  jakoś  program  oszczędnościowy
wprowadzić  a  i  tak  w  tą  stronę  to  idzie.  Warto  się  zastanowić  czy  w  przyszłym
roku  czy  kontynuować  uchwałę  w  tym  brzmieniu  czy  nie  powinniśmy  wstrzymać
na rok czy dwa.
Radna- pani Małgorzata Kamińska- nie można.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  na  rok  2020  już  nie  możemy
ale  na  2021  rok   tak,  trzeba  mieć  to  na  uwadze,  bo  zaczyna  się  wymykać  to  spod
kontrol i .  Środków nie  ma  a  gmina  ma  większe  problemy,  trzeba  wybierać  między
dziurą w portach a ładnymi firankami.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  Pani  Przewodnicząca,  Szanowni  Państwo.  C hciałem
sprostować,  ale  już  to  zostało  zrobione.  Na  2020 rok  fundusz  jest  już  uchwalony,
z  zebrań  wiejskich  przeprowadzonych  do  końca  września  przedstawiono  uchwały
i  wnioski  dotyczące  realizacji  funduszu  sołeckiego.  Nie  ma  możliwości  prawnie
uchylenia  tych  wniosków  ani  uchwał,  trzeba  w  budżecie  przewidzieć  środki  na
realizację  w  ramach  funduszu  sołeckiego.  Do  31  marca  możemy  jeszcze  podjąć
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uchwałę  o  niewyodrębnianiu  funduszu  sołeckiego  na  2021  rok.  Ale  nie  sądzę,
żeby  to  się  spotkało  z  akceptacją.  Trzeba  dać  obywatelom  możliwość
współdecydowania o tym, na co pieniądze publiczne są wydane. 
Innych uwag radni nie  zgłosil i .
Ad pkt 8.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska-  kolejny  punkt,  zaopiniowanie
projektów  uchwał  na  najbliższą  sesję  Rady  Gminy.  Pierwszy  projekt  w  sprawie
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2019-2023. 
Radny– pan Ryszard Bala-  otrzymaliśmy dzisiaj  dwa projekty  uchwał  w sprawie
WPF  i  budżetowa.  Do  pani  Iwony,  myślą  przewodnią  zapisu  o  nadawaniu
numeracj i  druków  było  to,  że  powstała  by  jednorodna  powstała,  proszę  o  nie
numerowanie  od  kolejnej  sesj i  od  nowa  tylko  ciągiem  numerować.  Aby  druk  np.
53  był  tylko  jeden  nawet  jeśl i  on  się  będzie  zmieniał  to  zostaje  nadany  nowy
numer.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  w  związku  z  tym  uchwały  wysłane
były  wcześniej  a  dziś  zostały  naniesione  zmiany.  Dlaczego  zostały  zmienione  w
związku  z  tym,  że  była  kontrola  z  Izby  Skarbowej  i  otrzymaliśmy  zalecenie
sporządzenia  deklaracji  na  podatek  od  nieruchawości  jako  gmina.  Gmina
sporządza  sama  sobie  od  nieruchomości.  W  2015  roku  takiej  deklaracj i  od
podatku  od  nieruchomości  nie  było,  zostaliśmy  zobligowani  do  sporządzenia
takiej  deklaracji .  Dlatego  też,  prawidłowe  sporządzenie  je j  spowodowało,  że
musieliśmy  zwiększyć  budżet  gminy.  W  tym  roku  zwiększamy  budżet  gminy  o
ponad  800  tys  zł  jako  dochód  od  podatku  od  nieruchomości,  a  dokładnie
884  896zł  ta  sama  kwota  widnieje  po  stronie  wydatków  bo  zgodnie  z  przepisami
sami  sobie  mamy  zapłacić  podatek.  Jest  to  nie  logiczne,  ale  wynika  to  z
przepisów  prawa,  że  gmina  powinna  sama  złożyć  deklarację  i  sama  sobie
zapłacić.  W  związku  z  tym,  naprawiając  błąd  z  2015  roku  musimy  przyjąć  po
stronie  dochodów  jako  dochód   uzyskany  z   podatku  od  nieruchomości  i
jednocześnie  po  stronie  wydatków  też  wprowadzamy.  Dlatego  jest  taka  duża
zmiana.  Druga  zmiana,  spowodowana  była  tym,  że  w  dniu  wysłania  państwu
uchwały przyjechał  sołtys   z  Zybułtowa i  złożył  wniosek o zmianę w budżecie,  po
spotkaniu  mieszkańców.  W związku  z  tym,  ze  rady  soleckie  mają  prawo do końca
października  wprowadzać  zmiany  w  swoich  funduszach  soleckich,  nie  było  innej
możliwości  jak  zmiana  tej  uchwały.  Dlatego  takie  duże  zmiany  i  poprawka.
Dlatego  widzimy  w  uchwale  WPF  dokonaliśmy  ogólnie  zmian  na  kwotę  1  969
918,76  zł . ,  wynikają  one  z  zarządzenia  nr  86  z  dnia  28  września,  na  którym była
zmiana  66 208,88 zł  to  zwiększenie  na  diety  na  wybory,  12  700 zł  na  podręczniki
do  szkoły,  52  309  zł  to  zmiany  dla  GOPS-u.  Następne  zarządzenie  89  z  dnia  10
października  zwiększyło  stronę  dochodu  oraz  wydatków  o  kwotę  931  781,88  zł  i
wynika  to  z  kwot:  378  854,94  zostało  zwiększone  ze  względu  na  akcyzę
wypłaconą rolnikom, 543 609 zł  zwiększenie dotacji  na 500+, która była ki lka dni
wcześniej  zmniejszona  oraz  kwota  9  317,94  zł  to  zwiększenie  dotacji  dla
pozostałych  wydatków  GOPS.  Na  jutrzejszą  sesję  przygotowana  jest  uchwała
rady,  która  jednocześnie  zwiększa  stronę  dochodu  i  wydatku  o  971  928  zł  i
wszystkie  te  zmiany  mają  wpływ  na  tak  kolosalną  kwotę  2  mln  budżetu.
Załącznik  nr  2  też  dokonane  są  małe  zmiany,  wynikające  iż  w  momencie
planowania  wydatków  związanych  z  siłownią,  w  zakupie  na  sprzęt  pojawiła  się
inna  kwota,  a  po  podpisaniu  umowy  okazało  się  że  jest  inna  kwota,  w  pozycj i
przedsięwzięcia  zwiększyło  się  o  27  gr,  ale  musi  to  być  zgodne  z  umową  która
została podpisana.
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Radny–  pan  Ryszard  Bala-  proszę  o  wyjaśnienie  o  deklaracji  od  podatku  od
nieruchomości.  W  budżecie  zakładaliśmy  dochody  z  podatku  od  nieruchomości,
one  zostały  wprowadzone  do  budżetu  w  grudniu  2018r.  A  teraz  wprowadzamy
kolejną kwotę 850 tys.  skąd to się bierze?
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  naprawa  błędu  za  2015  rok,  że  ta
kwota  nie  była  przyjęta  w  2015  roku  i  zgodnie  z  zaleceniem  Izby  Skarbowej,  że
nie  było  sporządzonej  deklaracj i .  Gmina  sama  sobie  powinna  sporządzać
deklaracje  o tym, ze będzie podatek od nieruchomości  i  sama sobie go opłacić.  To
jest  przelewanie  z  konta  na  konto  pieniędzy  ale  to  ma  być.  Powiem dlaczego,  dla
nas  nie  ma  to  znaczenia  ale  ma  dla  państwa  to  wprowadzenie  800  tys  odbije  się
nam  czkawką  w  2021  roku,  jak  stwierdzą  że  były  dochody  większe  i  subwencji
dostaniemy mniej.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  o  to  chodzi,  jeżeli  850  tys  zł  zostało  wprowadzone
do budżetu zwiększył  nam się  budżet  i  to ma konsekwencje w kolejnym roku. 
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  tak,  bo  po  sprawozdaniach,  które
zostaną  dostarczone  okaże  się,  że  gmina  miała  takie  dochody  a  więc  jesteśmy
gminą bogatą i  dostaniemy mniejszą subwencję.  
Radny– pan Ryszard Bala-   czyli  pieniędzy nam nie przybyło  
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  tak,  ale  ubędzie.  To  jest  polityka
państwa  żeby  wykazywać  niby  dochody  ale  ich  faktycznie  nie  ma.  Bo  jeżeli  w
deklaracj i  przedstawia  przedsiębiorstwu  to  faktycznie  mamy  pieniądze  ale  my
jako  gmina  to  przelewamy  z  konta  na  konto,  wykazujemy  dochód  a  subwencja
zmniejszy się.
Przewodnicząca  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  pani  Urszulo  dlaczego  w
2015 roku nie  został   wykazany podatek.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  i  2015  roku,  i  w  2016  roku,  i  2017
roku  ze  względu  na  to  aby  nie  zawyżać  dochodów,  bo  to  są  dochody  nie
istniejące.   Pieniądze   przelewamy  z  konta  na  konto  żeby  nie  zawyżać  dochodów
nie  były  sporządzane  deklaracje.  Natomiast  Izba  Skarbowa  stwierdzi ła,  że  takie
deklaracje  mają  być  sporządzone  i  na  dzień  dzisiejszy  mamy  obowiązek.  Trudno
powiedzieć  czy  za  jakiś  czas  nie  będą  kazal i  za  2016  rok  też  zrobić,  czy  2017
rok.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  dobrze  rozumiem,  że  jest  to
obowiązek wynikający z ustawy, który powinniśmy co roku wykonywać a tego nie
robil iśmy. Sposób nie naliczania jest  praktykowany w innych samorządach?
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  tak,  to  jest  po  to  żeby  nie  zawyżać
fikcyjnych dochodów. 
Innych uwag radni nie  zgłosil i .

Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  projekt  uchwały  w
sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2019 rok.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-  jest  ona  odzwierciedleniem
uchwały  w  sprawie  WPF,  budżet  w  kwocie  971  tys  zł  zarówno  po  stronie
dochodów  jak  i  wydatków   się  zmienia  zgodnie  z  przeznaczeniem.  Proszę  pytać,
odpowiem na konkretne pytania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  projekt  uchwały  w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po  umowach
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zawartych  na  czas  oznaczony  do  3  lat .     Proszę  pana  wójta  o  przedstawienie
informacji .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  uchwała  ta  dotyczy  dzierżawy  dwóch
mieszkańców,  wystąpi ło  z  wnioskiem  o  zawarcie  umów  dzierżawy  na  gruntów  z
przeznaczeniem  pod  garaże.  Chodzi  o  blaszaki  pana  Piętka  i  pana  Piekarskiego.
Wymagana jest  do tego zgoda rady gminy i  podjęcie  uchwały.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa Bawolska  –   pozwolicie  państwo,  że  zadam
pytanie  do  poprzedniego  punktu.  Pani  skarbnik,  w  planie  wydatków  budżetu  na
2019 r  w zał  nr  2  zostały  wprowadzone zmiany,  zakup mater iałów wyposażenia  w
zakresie  dział  400  i  700  z  jakiego  powodu  zostały  zwiększone.  Zwiększenie  jest
też dla  GOK 50 tys.  zł  czym to jest  uzasadnione.
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska-   zakupy  materiałów  zostały
zwiększone,  ponieważ  dotyczy  to  zakupów na  regeneracje  pomp,  związane  jest  to
z  remontami  hydroforni  jest  to  zwiększenie  10  tys.  Podobna  sytuacja  zakupów
materiału  przy  RGK,  zwiększenie  nakładu  na  remonty.  Dodam  jeszcze,  że  jest
zwiększenie  na  dziale  44  40  ZFŚS,  zwiększyła  się  stawka  więc  też  należało  to
zmienić  i  to  jest  jeszcze  nie  koniec,  bo do grudnia  też  jest  obowiązek weryfikacj i
zatrudnionych  pracowników  do  faktycznego  liczby  zatrudnionych  pracowników,
więc  ta  deklaracja  też  się  zmieni.  Jeżeli  chodzi  o  GOK  to  dotacja  została
zwiększona,  na  początku  roku  zostało  to  obcięte,  a  w  chwil i  obecnej  po  analizie
wydatków    pan  dyrektor  złożył  wniosek  o  zwiększenie  pieniędzy.  Wniosek  po
pozytywnej akceptacji  pan wójta został  dodany do budżetu.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa Bawolska  –   rozumiem,  że  cięcia  były  mocno
na wyraz a teraz okazuje się,  że  się nie  udało oszczędzić.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  wniosek  formalny  do  pani  skarbnik,  do  WPF.  Dziś
dostal iśmy nowe druki,  czy w tym dokumencie tez był zał  nr 2
Skarbnik Gminy- pani  Urszula Borkowska- nie,  ten załącznik się  nie zmienił .

Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  projekt  uchwały
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości.   Proszę
o przedstawienie tego projektu.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  z  projektem  każdy  się  zapoznał.
W podatkach  niewiele  się  zmienia,  są  to  bardziej  zmiany  kosmetyczne  o  2  gr  lub
3gr,  podatek najbardziej  bolesny się nie zmienia.  
Radny-pan  Zbigniew  Napłoszek-  to  przedstawi  pan  zmiany  te  co  obowiązywały
a co będzie.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –   związanych  z  prowadzeniem
działalności  gospodarczej  było  93  gr  obecnie  95gr,   pod  wodami
powierzchniowymi  stającymi  lub  wodami  powierzchniowymi  płynącym  jezior
i  zbiorników  sztucznych  było  4,71zł  obecnie  4,80,  pozostałych,  w  tym  zajętych
na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku  publicznego  przez
organizacje  pożytku  publicznego  było  35gr  będzie  i  zostaje  35gr. ,  kolejny  punkt
niezabudowanych  objętych  obszarem  rewitalizacji  było   3,90  zł .  będzie  3,15zł.
Kolejny  punkt  budynki  mieszkalne  zmiana  77  gr.  będzie  79gr. ,  związanych
z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej   oraz  od  budynków  mieszkalnych   lub
ich  części  zajętych na prowadzenie  działalności  gospodarczej  zmiana  23,47 zł .  na
23,90  zł ,   zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu
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kwalif ikowanym materiałem siewnym zmiana 10,98 zł .  na 11,18zł. ,   związanych z
udzielaniem  świadczeń  zdrowotnych  w  rozumieniu  przepisów  o  działalności
leczniczej,   zajętych  przez  podmioty  udzielające  tych  świadczeń  zmiana  4,78  zł .
na  4,87zł. ,  pozostałych,  w  tym  zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej
działalności  pożytku  publicznego  przez  organizacje  pożytku  publicznego  zmiana
z 6,50 zł .  na 6,70zł.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  są  zmiany  w  temacie  wprowadzenia
podatku od psów.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  możemy  się  zastanowić  ale  w
pierwszej kolejności trzeba środków aby wszczepić  chipy ,  wprowadzić rejestr.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  moja  propozycja  jest  taka,  że  jak  w innych
gminach pies posiada chipa to właściciele są zwolnieni z  podatku.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –   można  tak,  ale  to  na  pewien  czas,  a
nie  na cały czas np.  na rok.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  można  też  rozwiązać  to   w  taki  sposób,  że  za  psa
który  ma  wszczepiony  chip  płaci  się  połowę  stawki,  nie  ma  wtedy  okresu.  To
może  być  30%  kwest ia  dyskusji  ale  nie  robić  wyjątków,  bo  nie  będzie  się  cały
czas  t łumaczyć,  że  jest  zwolniony.  Minimalna  opłata  spowoduje,  że  koszty
związane z chipem zostaną pokryte.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowsk i-  można  to  zrobić  za  70  zł  a  nawet  za
700zł.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ale  chipowanie  to  powinien  być
obowiązek  a  nie  że  ktoś  chce  czy  nie  chce.  Zrobić  tak,  że  w  tym  roku  w  którym
chip jest  zakładany jest  zwolnienie z opłaty.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –   w  takim  razie  czy  możemy
liczyć  na  przygotowanie  takiej  uchwały.  Jak  słyszeliśmy  od  pana  kierownika,  że
jest  to problem i może pojawią się środki na wydatki związane z  tym.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  mam  pewną  obawę,  że  w  momencie  przyjęcia  takiej
uchwały  bezpańskich  psów  przybędzie  ale  z  czasem  to  się  uporządkuje.  Jeżel i
kogoś  z  kaprysu  stać  na  utrzymanie  3  lub  4  psów i  jak  mu  przyjdzie  zapłacić  np.
30 zł  podatku to  powie,  że jeden wystarczy a resztę  za bramę.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  jest  jeszcze  jedno  ryzyko,  pamiętam  jak
było  z  tym  podatkiem  jak  go  wprowadzono,  żeby  skontrolować  ilość  psów  to  od
weterynarza były informacje o i lości  szczepionek i  ludzie przestali  szczepić.   
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  to  jest  też  kwestia  egzekwowania  tego  oraz
utrzymania  porządku  na  terenie  gminy  bo taką  uchwalę  mamy i  gdybyśmy podjęli
uchwalę  o  podatku  od  zwierząt  to  też  egzekwowania  prawa,  myślę  że  wójt
sprawuję kontrolę.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  jesteśmy  jedną  z  niewielu
gmin,  które  nie  mają  podatku  od  psów  oraz  inne  gminy  egzekwują  i  nie  ma
problemu.
Radny-  pan  Jerzy  Sawicki-   w  poprzednich  latach  byłem  sołtysem,  chodziłem
i  spisywałem  psy.  Na  posesj i  biegało  osiem  psów  a  gospodarz  twierdzi,  że  jeden
jest  jego a  reszta  bezpańskie.  Był  rekordzista  dwanaście  psów miał  i  twierdził ,  że
nie  jego.
Innych uwag radni nie  zgłosil i .

Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  projekt  uchwały
w sprawie podatku od środków transportu
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Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  przy tej  uchwale  zmieniają  się  opłaty.
Chciałbym,  żeby  przyjąć  stawki  obowiązujące  z  2018  roku.  Od  samochodu
ciężarowego  o  dopuszczalnej  masie  całkowitej  pojazdu  powyżej  3,5  tony  do  5,5
tony włącznie  w 2019r 804zł  zmiana  na 2020r.  820zł. ,   powyżej  5,5 tony do 9  ton
włącznie  było  1.342  zł .  będzie  1.367  zł ,  powyżej  9  ton  a  poniżej  12  ton  było
1.610  zł  będzie   1.641  zł .  .  Od  samochodu  ciężarowego  o  dopuszczalnej  masie
całkowitej  równej  lub  wyższej  niż  12  ton  było  3.072zł.  będzie   3.131  zł . ,  od
ciągników  siodłowych  i  balastowych  przystosowanych  do  używania  łącznie  z
naczepą  lub  przyczepą  dopuszczalnej  masie  całkowitej  zespołu  pojazdów  od  3,5
tony  i  poniżej  12  ton  w  2019r  1778  zł  na  2020  r.  1914  zł . ,   od  ciągników
siodłowych  i  balastowych  przystosowanych  do  używania  łącznie  z  naczepą  lub
przyczepą o dopuszczalnej  masie  całkowitej  zespołu pojazdów do 36 ton włącznie
w  2019r.  2375Zł   w  2020r   2420  zł . ,powyżej  36  ton  w  2019r.  3072zł   w  2020r
3131zł.   Od  przyczep  i  naczep,  które  łącznie  z  pojazdem  silnikowym  posiadają
dopuszczalną  masę  całkowitą  określoną  w  tonach,  z  wyjątkiem  związanych
wyłącznie  z  działalnością  rolniczą  prowadzoną  przez  podatnika  podatku  rolnego
od 7 ton a poniżej 12 ton  w 2019r.  1610zł  na  1641zł  w 2020r.  
Od  przyczep  i  naczep,  które  łącznie  z  pojazdem  silnikowym  posiadają
dopuszczalną  masę  całkowitą  równą  lub  wyższą  niż  12  ton,  z  wyjątkiem
związanych  wyłącznie  z  działalnością  rolniczą  prowadzoną  przez  podatnika
podatku rolnego do 36 ton włącznie w 2019r.  1878zl  na 2020r 1914zł,  powyżej  36
ton obowiązywała 2375zł na  2420 zł .  
Od autobusu w zależności  od  l iczby  miejsc  do  siedzenia  poza  miejscem kierowcy
mniejszej  niż  22  miejsca  obowiązujące  1901zł  na  2020r   1.937  zł . ,  równej  lub
większej niż  22 miejsca obowiązujące 2404 zł  na 2020r.  2.449 zł .
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  projekt  uchwały
w  sprawie  zasad  i  trybu  korzystania  z  gminnych  obiektów  i  urządzeń
użyteczności  publicznej  na terenie Gminy Grunwald .
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  postaram  się  to  streścić,  projekt
uchwały   określa  zasady  i  tryb  korzystania  z  gminnych  ośrodków  i  urządzeń
użyteczności  publicznej.  Głównie  chodzi  o  pomieszczenia,  które  są  w  szkołach
czyli  klasy,  halę  sportowe  czy  boiska.  Będzie  można  na  tej  podstawie  nałożyć
opłatę  jeżel i  organizatorem  są  inne  instytucje  zewnętrzne.  Jednocześnie  ta
uchwała  zwalnia  z  ponoszonych  opłat  jeżel i  organizatorem  imprezy  jest  gmina
lub  impreza  organizowana  jest  pod   patronatem  Rady  Gminy  lub  Wójta  Gminy.
Zwolnienie  dotyczy  również  imprez  charytatywnych,  patr iotycznych  wszelkich
uroczystości,  które  dotyczą  dzieci  szkolnych.  Nie  będą  również  opłaty  od
zebrania   mieszkańców   lokalnych.  Wysokość  opłat  będzie  uregulowana
zarządzeniem  wójta.  Zarządzenie  do  uchwały  jest  po  to,   jeżel i  będzie  projekt  to
te  stawki,  które  będą  obowiązywały  będą  jako  wkład  własny  i  rzeczowy.  Są  też
określone  zasady  kto  może  wynająć.  Jest  też  mowa  o  tym,  że  dyrektor
bezpośrednio  podpisuje  taką  umowę  z  osobą,  która  chciałaby  salę  czy  klasę
wynająć.  Mowa  jest  o  tym  jak  należy  się  zachować,  że  nie  wolno  spożywać
alkoholu  ani  różnych  używek,  są  też  zasady  regulujące  zachowania  się  w  tych
obiektach.  
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  a  jak  teraz  odbywają  się  tańce  organizowane
przez  osoby zewnętrzne i  tańce są odpłatne.  Czy on też będzie płaci ł  za  to?
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Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  jeżeli  organizatorem będzie  gmina  bądź
szkoła,  czy  Rada  Gminy  to  nie  ma  opłat .  Jeżeli  f irma  zewnętrzna  będzie  chciała
wynająć to tak.
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  jak  przykładowo  pan,  który  przyjeżdża  i  uczy
dzieci  tańczyć.  To gmina go zwolniła  i  odbierze pieniążki dla  siebie.
Sekretarz  Gminy-  pan Jan  Sokołowski-   zasada  nie  płacę  jeżeli  jest  na  zlecenie
gminy to jest  zwolnione z opłat  .
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to jest  nasz udział  
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  ale  to  nie  gmina  zarabia  na  tym,   a  nie  ktoś
udostępnił ,  a on bierze od dziecka 40 zł  i  nic nie  płaci.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  jeżeli  f irma  będzie  działała  na  zlecenie
gminy.
Radny-  pan Adam Królikowski-  rozumiem,  ale  jak  szkoła  nie  wynajęłaby  to  pan
musiałby  szukać  żeby  dzieci  gdzieś  uczyć,  a  tak  nie  musi  płacić  za  to  i  jeszcze
sprzątaczki  szkoły po nim posprzątają.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  może  płacić  ale  wtedy  na  pewno
podniesie opłaty za tańce nie będzie 40 zł  a  50 zł .  
Radny- pan Sławomir Matuszewski-  w zasadach korzystania  powinny być wzory
dokumentów  do  podpisania.  Myślę,  że  powinien  się  taki  wzór  umowy  zawrzeć  w
projekcie.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  w  zasadach,  to  dyrektor  szkoły  będzie
podpisywał  z f irmą zewnętrznym umowę.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  ale  wzór  umowy  powinien  być  tutaj
w procedurach.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-   jeżel i  wyznaczymy  30  zł  za  wynajęcie
izby lekcyjnej,  to w projekcie  gdzie  będzie realizowane 100 godz. ,  to  30 razy 100
to  będzie  już  rzeczowy  wkład  wniesiony  przez  gminę   Grunwald.  To  nic  nie
kosztuje  a  będziemy  mogli  taki  wkład   rzeczowy  do   projektu  wnieść.  Gmina
wynajmując  komuś  pomieszczenie  wnosi  własny  wkład  do  realizacj i
przedsięwzięcia i  z tego tytułu może uzyskać dofinansowanie.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  rozumiem,  że  ta  procedura  wynajmowania  nie  jest
tutaj  uregulowano,  ktoś  przyjeżdża  bierze  od  dzieci  40  zł  złotych  ale  z  gminą  się
nie   rozlicza.  Korzystanie  z  mienia  mieszkańców  i  nie  wnoszenie  opłat  za
korzystanie wydaje mi się jest  nadużyciem.
Radny- pan Adam Królikowski-  powinien płacić 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  chyba,  że  byłyby  to  zajęcia  bezpłatne.
Jeżeli  płacą  dzieci  a  on  nie  płaci ł   za  salę  to  też  jest  dla  nas  koszt.  Dla niego jest
czysty  zarobek  uważam,  że  powinien  ponosić  koszty  wynajmu  sal i .  Rozumiem
gdyby  to  były  bezpłatne  zajęcia  organizowane  dla  dzieci  na  zlecenie  gminy.
Świetl ice  jak  są  wynajmowane  bo   dzieci  organizują   lub  dorośli  to  też   jest
umowa i  płacimy,  nie jesteśmy zwolnieni a to  są mieszkańcy. 
Radny-  pan Arkadiusz Piasecki-  trzeba  zorientować się  o  i le  wzrosną  opłaty  jak
dojdzie opłata  za sale.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-    jak  mu  wrośnie  usługa  to  nie  będzie  miał
chętnych, więc musi coś za coś.  
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  proszę o sprecyzowanie,  pewnych zmian
dokonam.  Czy  wszystkie  f irmy  zewnętrzne  za  działalność  odpłatną,  może
pominąć  zwolnienia  za  działalność  odpłatną.  Nikt  bez  zgody  dyrektora  na  teren
szkoły   nie  może wejść.  W takim razie  zwolnienia  z   projektu  trzeba  usunąć   albo
podpiszemy  umowę  albo  nie  podpiszą  mowy.  Jeżel i  prowadzona  działalność  to
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podpisujemy umowę i  wtedy  wnosi  opłatę.  To jest  §1  ust  2  dotyczy  zwolnienia  to
trzeba wykreślić.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  ale  są  miejscowości  gdzie  nie  ma  świetl icy,  jeżel i
sołtys chce zorganizować w szkole spotkanie to co wtedy?
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  to  może  i  nie  jest  na  niego  nakładana
opłata,  jest  to zapisane.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  jeżel i  wykreślimy  ten  punkt  to  nie  ma  podstawy,
myślę  aby  do  punktu  4  dopisać,  zebrania  z  lokalną  społecznością  przez  sołectwo.
Jestem, żeby wykreślić  ale  aby mieszkańcy mogli  korzystać.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  dopisać  do  organizatorów  imprez,  dopisać
organizatorów bezpłatnych imprez lokalnych. 
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –  dopisujemy  bezpłatnych
imprez.  
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  a co wtedy z siłownią jak wnieść opłaty.
Radna- pani Małgorzata Kamińska -  ale tam będzie osobny regulamin?
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski – tak.
Radna- pani Małgorzata Kamińska -  to  będzie to regulował  regulamin siłowni.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  ale  on  nie  może  być  sprzeczny  z  uchwałą.  Jeżeli
napiszemy,  że  się  zwalnia  w  uchwale  a  w  regulaminie,  że  się  płaci  to  jest
niezgodne.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  ale  to  nie  będzie  bezpłatna  impreza,  jeżeli
tam ktoś będzie chodził  i  płaci ł  to  nie jest  to bezpłatne.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –   siłownia  będzie  podległa  po
centrum sportu więc my sami mamy sobie płacić.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  ale  to  jest  centrum  sportu  a  tu  chodzi
o budynki.  Zwalnia  się z budynku szkolnych a tam jest  centrum sportu.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  myślę,  że  pan  sekretarz  do  jutra  poprawi  tak  aby  to
spełniało  nasze  oczekiwanie.  Dostal iśmy  materiał  teraz  i  na  goraco  nie  jesteśmy
w stanie  tego przeanal izować.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski- sam  dopiero  zauważyłem,  że  tego  nie
ma.  Na jutro przygotuję  poprawki.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  mecenas
widziała  tą uchwałę?
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  jeszcze nie  ale uzgodnię to  z nią.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –   jest  zapisane,  że  na  terenie
obiektu  jest  zakaz  wprowadzenia  zwierząt.  To  trzeba  zmienić  i  dopisać  wyjątek
dla psów przewodników bo tego brakuje.
Radny-  pan  Zbigniew  Napłoszek-  ale  to  jest  ustawa,  te  psy  ustawowo  są
zwolnione z tego zakazu.  
Innych uwag radni nie  zgłosil i .
 
Ad pkt 9.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska-  kolejny  punkt,  wolne  wnioski
i  zapytania.  Czy ktoś zgłasza wnioski.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  do  rady  gminy
wpłynęło  pismo  od  wojewody  w  sprawie  oświadczeń  majątkowych  dotyczy
mojego i  wójta.   Wpłynęło 22 października informacyjnie,  moje oświadczenie jest
w  terminie  ale  popełniłam  błąd  w  części  A napisałam,  że  jestem  emerytką  a  nie
napisałam,  że  jestem przewodniczącą.  Kolejne  oświadczenie  złożone w terminie  i
jest  w  punkcie  z  tytułu  prowadzenia  gospodarstwa  wykazał  tylko  jedną  kwotę  i
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nie  określi ł  czy  to  jest   dochód  czy  przychód,  kolejno  pod  budynkami  pod
nieruchomościami  nie  ma  powierzchni  budynków,  kolejna  informacja
prowadzenie  działalności  usługowej  też  wykazał  jedną  kwotę  i  nie  określi ł
dochód czy przychód,  punkt 10 nie  podano wobec kogo zaciągnięto zobowiązanie.
Jeżeli  będę miała inne informacje to też będę przedstawiała.  
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska  –   na  poprzedniej  sesji
rozpatrywaliśmy  regulamin  przyznawania  stypendiów  i  on  miał  być  poprawiony
i  nie ma tej  uchwały,  co się dzieje?
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  rozmawial iśmy z  panią  Elżbietą,  będzie
na  kolejną  sesję  i  będzie  on  obowiązywał  od  nowego  roku.  Zapisy,  które  są
niczym nie wadzą aby wniosek rozpatrzeć i  przyjąć stypendium. 
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  złożyłem  wniosek  dotyczący  informacji  w  jakich
postępowaniach  sądowych  gmina  Grunwald  była  stroną.  Otrzymałem cztery  kopie
wyroków  sądowych  ale  w  nich  nie  ma  postępowania.  Zrozumiałem  na  ostatniej
sesji ,  kiedy  omawialiśmy  kwotę  9  tys  zł  na  postępowania,  wyjaśniał  pan  wójt ,  że
to  na  l ini i  gmina-powiat  w  związku  z  nieopłaceniem  drogi  w  Kiersztanowie.
Takiego wyroku tu nie  mam, mogę prosić o wyjaśnienie
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski  –  to  nie  jest  wyrok,  tylko  nakaz zapłaty.
Pan prosił  o  wyroki  i  je  pan  otrzymał.  To był  nakaz  zapłaty,  których w podatkach
jest  całe  mnóstwo.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  rozumiem,  widocznie  zbyt  optymistycznie
potraktowałem  swoje  zapytanie.  Druga  sprawa,  zapytanie  złożyłem  16
października  o  i lość  etatowych  pracowników  jednostek  organizacyjnych
uczestniczących  w  realizacji  projektów,  ułatwianiu  dostępu  do  przystępnych
cenowo oraz trwałych wysokich jakości  usług w interesie ogólnym oraz oparciu w
rodzinie,  zwiększenie  dostępności  usług  społecznych.  Chodziło  mi  i lu
pracowników  jednostek  organizacyjnych  gminy  zatrudnionych  na  etatach  w
projektach  uczestniczy,  w jakich i lościach  godzin pracownicy real izują  projekt,  w
jaki  sposób  są  rozliczani  z  czasu  pracy  i  real izacji  zadań  wynikających  z  ich
zatrudnienia  w  jednostkach  organizacyjnych.  Czyli  jak  ich  wywiązywanie  się  z
projektów  pokrywa  się  z  czasem  pracy  w  jednostkach  organizacyjnych.  I lu
mieszkańców  gminy  zostało  objętych  z  działaniami  lub  uczestniczyło  w
poszczególnych  przedsięwzięciach  wynikające  z  projektu.  Dostałem  odpowiedz,
że  w  projekcie  pierwszym  uczestniczą  trzy  osoby  z  jednostek  organizacyjnych
gminy  miesięczny  wymiar  osób  zaangażowanych  wynosi:  Pani  Alina  Szymańska
48h,  Pan  Daniel  Stępkowski  55h,  Pani  Małgorzata  Grabowska  3/8  etatu.
Pracownicy  rozl iczani  są  na  podstawie  l is ty  obecności.  W  ramach  projektu  z
podziałami ułatwianiu dostępu do przystępnych cenowo usług wsparciem objętych
jest  154  osoby  z  Gminy  Grunwald.  Mam  niedosyt  jak  rozliczani  są  w  ramach
swoich  godzin  pracy,  czy  oni  pracują  po  godzinach  pracy,  czy  biorą  udział  w
godzinach pracy. Dzwonią do mnie ludzie i  o to pytają.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  w  związku  z  tym,  że  te  projekty  są
realizowany  w  GOPS  i  GOK,  wysłałem  pismo  o  udzielenie  odpowiedzi.  Jeżeli  to
nie  wyczerpuje pana zapytania to się  o to dopytam.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  mogę  napisać  jeszcze  jeden  wniosek,  ale  chyba  nie
ma potrzeby.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  na  chwilę  obecną  nie  mam  takiej
wiedzy,  czy jest  to umowa zlecenia czy inna forma.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-   pan  kierownik
GOK i  pani Grabowska mają nienormowany czas pracy.
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Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to są aneksy do umów.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-   w  sobotę  pani
Grabowska  jeździ  z  nami  na  basen.  Jest  nas  ok  20  osób  i  wyjeżdżamy  ok  9  a
wracamy ok 13. Są zajęcia  popołudniami i  są do południa.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  w  dalszym  ciągu  sprawa  jest  dla  mnie  niejasna,
czekam na konkretną odpowiedź aby odpowiedzieć pytającym.
Innych uwag radni nie  zgłosil i .

Ad pkt 10.
Przewodnicząca  Komisji–  pani  Ewa  Bawolska-  w  związku  z  wyczerpaniem
porządku  obrad  stwierdzam  zakończenie  posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty  i
Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisji
Rewizyjnej  Rady Gminy

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisj i
                                                           Skarg Wniosków i Petycji  Rady Gminy
Iwona Mikołajczak                                           

                                                                        Ewa Bawolska
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